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§ 1 
Val av justerare och godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Petter Martinsson (S) och Petra Gardos Ek (M) får i uppdrag 

att justera dagens protokoll. 
2. Protokollet justeras tisdagen den 17 december 2024. 
3. Dagordningen godkänns. 
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§ 2 
Information från stadsdelsdirektören till sammanträden 
med Norra innerstadens stadsdelsnämnd år 2024  
NI 2024/2 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ingen skriftlig information föreligger. Stadsdelsdirektör Jesper 
Ackinger informerar muntligt om följande: 
  

 Stockholms stad arbetar hårt för att förhindra att barn 
och unga placeras i HVB-hem där det finns kopplingar till 
kriminalitet. Socialnämnden ansvarar för upphandling och 
avtalsuppföljning avseende HVB-hem, samt för 
att kontrollera att aktuella aktörer har ett gällande 
tillstånd från IVO. Stadsdelsnämnderna beslutar om 
placeringar. 

 Inför julen genomförs extra satsningar inom äldreomsorgens 
verksamheter, bland annat på julaktiviteter, julmat, 
dekorationer, musik och pyssel. Hemtjänsten kommer att 
leverera extra matkassar med julmat till brukare. 

 Stockholms stad har beslutat att sluta använda reflexvästar 
av tröjmodell, där västen träs på över huvudet, inom 
förskolans verksamheter. Västmodellen som går att öppna 
med kardborreband framtill går fortsatt att använda. 

 På grund av ett tekniskt fel kan inte ljusslingorna i popplarna 
i Tessinparken användas just nu. Förvaltningen arbetar för 
att lösa problemet. 
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§ 3 
Balanslista över inkomna medborgarförslag till Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd år 2024  
NI 2024/4 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inga nya medborgarförslag som faller inom ramen för Norra 
innerstadens stadsdelsnämnds ansvarsområde har inkommit till 
förvaltningen sedan den senaste redovisningen till sammanträdet 
den 21 november 2024. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/4-38 Balanslista över inkomna medborgarförslag 
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§ 4 
Medborgarförslag om att driva restaurangen i vård- och 
omsorgsboendet Väderkvarnen i egen regi  
NI 2024/749 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit ett 
medborgarförslag som handlar om att driva restaurangen i 
Väderkvarnens vård- och omsorgsboende i egen regi. Genom att 
driva restaurangen i egen regi och med egna anställda kockar anser 
förslagsställaren att förvaltningen på ett bättre sätt skulle leva upp 
till stadens mat- och måltidspolicy. 
  
Förvaltningen instämmer i förslagsställarens beskrivningar om 
vikten av näringsriktiga, goda och hållbara måltider, vilket framgår 
i stadens mat- och måltidspolicy. Förvaltningens arbete utgår från 
stadens mat- och måltidspolicy samt ett flertal andra aktuella 
föreskrifter, styrdokument och vägledningar inom mat, måltider och 
nutrition. Förvaltningens nuvarande avtal avseende måltidsleverans 
till Väderkvarnens vård- och omsorgsboende löper, inklusive 
förlängning, ut under 2027. I avtalet ställs tydliga krav på 
måltiderna kopplat till stadens regler, riktlinjer och policys. Kraven 
omfattar bland annat näringsinnehåll, andel ekologiska livsmedel, 
varierad meny och kost anpassad till personer över 65 år med olika 
behov. Förvaltningen ser att en restaurang på entréplanet i 
Väderkvarnens vård- och omsorgsboende kan vara ett positivt 
tillskott i fastigheten. Om restaurangen ska drivas i egen regi krävs 
planering i mycket god tid. Förvaltningen kommer under nuvarande 
avtalsperiod att undersöka möjligheterna att efter avtalsperioden 
driva restaurangen i egen regi. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/749-10 Svar på medborgarförslag om att driva 
restaurangen i vård- och omsorgsboendet Väderkvarnen i 
egen regi 

 NI 2024/749-6 Bilaga 1. Medborgarförslag om att driva 
restaurangen i vård- och omsorgsboendet Väderkvarnen i 
egen regi (webbversion) 
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§ 5 
Medborgarförslag om golfanläggning på fastigheten 
Ladugårdsgärdet 1:2  
NI 2024/1250 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit ett 
medborgarförslag om att tillskapa en golfanläggning på 
Ladugårdsgärdet. I medborgarförslaget uttrycks en vilja att bidra till 
att fler människor som bor i Stockholm får förutsättningar att utöva 
golf. Förslagsställaren har hittat två platser i närheten av 
Kaknästornet som föreslås kunna användas för att skapa en 
anläggning för putt och chip, det vill säga endast för närspel. 
  
Förvaltningen arbetar för att utveckla parker och grönområden med 
höga upplevelsevärden och plats för alla. Samtidigt är det av stor 
vikt att de ekologiska värdena värnas i parker och grönområden, 
särskilt i takt med att staden bebyggs allt tätare. De två ytorna som 
förslagsställaren har pekat ut ligger på stadens mark och sköts om 
av stadsdelsförvaltningen. Ytorna ingår i Kungliga 
Nationalstadsparken som skyddas av miljöbalken med syftet att ge 
ett grundskydd för kultur- och naturvärden. Förvaltningen bedömer 
att en golfanläggning i Nationalstadsparken bland annat skulle 
riskera att störa de höga ekologiska värden som finns på platsen, 
och att det därför vore en olämplig plats för en golfanläggning. 
Nationalstadsparken med sina höga kultur- och naturvärden ska 
även fungera som ett område för annan typ av rekreation. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1250-3 Svar på medborgarförslag om 
golfanläggning på Ladugårdsgärdet 1:2 

 NI 2024/1250-4 Bilaga 1. Medborgarförslag om 
golfanläggning på Ladugårdsgärdet (webbversion) 
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§ 6 
Medborgarförslag om skyltning av cykelförbudet i 
Vasaparken  
NI 2024/1295 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 25 september 2024 fick Norra innerstadens stadsdelsnämnd ett 
medborgarförslag angående tydligare skyltning om cykelförbud i 
Vasaparken. Enligt medborgarförslaget har Vasaparken besvärande 
cykel- och elsparkcykeltrafik och förslagsställaren anser att 
skyltningen om cykelförbudet är otydligt. 
  
Utifrån inkomna synpunkter samt egna observationer håller 
förvaltningen med förslagsställaren om att det finns problem med 
cykeltrafik i Vasaparken och att skyltningen som finns idag är 
otydlig och otillräcklig. Förvaltningen ser också att vissa delar av 
parkvägarnas utformning, med breda och raka sträckningar, bjuder 
in till cykling med höga hastigheter. Mot bakgrund av detta anser 
förvaltningen att det i Vasaparken är motiverat att se över och 
tydliggöra skyltningen avseende cykeltrafik och övrig trafik. 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beslutar att 
förvaltningen under 2025 i samråd med trafikkontoret utför denna 
översyn samt genomför nödvändiga åtgärder. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1295-4 Svar på medborgarförslag om tydligare 
skyltning om cykelförbudet i Vasaparken 

 NI 2024/1295-3 Bilaga 1. Medborgarförslag om tydligare 
skyltning om cykelförbud i Vasaparken (webbversion) 
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§ 7 
Val till Norra innerstadens pensionärsråd år 2025  
NI 2024/1323 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd utser ledamöter och ersättare i 
Norra innerstadens stadsdelsnämnds pensionärsråd för år 2025 
enligt följande: 
 
Ledamot: Sten Fylkner, SPF Seniorerna Hedvig Eleonora 
Ledamot: Margareta Eriksson, SPF Seniorerna Gärdet-Djurgården 
Ledamot: Anders Rickardsson, SPF Seniorerna Karlaplan 
Ledamot: Eva Koff, SPF Seniorerna Norrmalm 
Ledamot: Ulla Lindqvist, PRO Östermalm 
 
Ersättare: Christina Bergström, SPF Seniorerna Engelbrekt 
Ersättare: Carl Ehnbom, SPF Seniorerna Gärdet-Djurgården 
Ersättare: Christina Roman Hellström, SPF Seniorerna Karlaplan 
Ersättare: Helén Vedlé, SPF Seniorerna Norrmalm 
Ersättare: Karin Pers, PRO Östermalm 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämndens pensionärsråd är ett rådgivande organ till 
stadsdelsnämnden i allmänna frågor som berör äldres 
levnadsförhållanden. Rådet ska ta initiativ till förbättringar för 
stadsdelsområdets pensionärer samt följa regionens verksamhet 
inom stadsdelsnämndens område. Förvaltningen föreslår att Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd utser ledamöter och ersättare till 
stadsdelsnämndens pensionärsråd i enlighet med de nomineringar 
som inkommit från SPF Seniorerna och PRO. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1323-22 Val till Norra innerstadens pensionärsråd 
år 2025 

 NI 2024/1323-23 Bilaga 1. Instruktion för 
stadsdelsnämndernas pensionärsråd 
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§ 8 
Skrivelse om barnfamiljer i vandrarhem  
NI 2024/1305 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 26 september 2024 inkom 
Daniele Fava m.fl. (C), Linnea Sandström Lange m.fl. (L) och Gaby 
Roséen (KD) med en skrivelse om barnfamiljer i vandrarhem. I 
skrivelsen ställs en fråga om hur många barnfamiljer som av 
stadsdelsnämnden har blivit placerade på vandrarhem eller liknande 
temporära boenden när deras beviljade boende hos SHIS löpt ut 
under de senaste två åren. 
  
Förvaltningen svarar att inga barnfamiljer under de senaste två åren 
har placerats på vandrarhem eller liknande temporära boenden när 
deras beviljade boende hos SHIS har löpt ut. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1305-2 Svar på skrivelse om barnfamiljer i 
vandrarhem 

 NI 2024/1305-1 Bilaga 1. Skrivelse om barnfamiljer i 
vandrarhem  
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§ 9 
Skrivelse angående situationen kring Östra reals 
skolgård  
NI 2024/1426 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Linnea Sandström Lange (L) och Göran Råsmar (C) har på 
nämndsammanträdet den 24 oktober 2024 inkommit med en 
skrivelse till Norra innerstadens stadsdelsförvaltning med anledning 
av, vad de beskriver som, den stökiga situationen på Östra reals 
skolgård. I skrivelsen önskar de svar på vad förvaltningen vidtagit 
för åtgärder. Vidare anför författarna att stadsdelsförvaltningens 
samverkansforum med skola och polis har upphört sedan 
sammanläggningen av de två stadsdelsförvaltningarna, och att 
samverkan fungerade bättre när socialtjänsten med familjeenheten 
och fältassistenter var placerade på Garnisonen. 
  
Samverkansforumet har inte upphört sedan sammanläggningen, 
utan genomförs en gång per termin. Socialtjänsten har alltid 
lokaliserats på Garnisonen och fältassistenterna utgår från en lokal 
på Hagagatan men verkar i hela stadsdelsområdet. Östra reals 
skolgård är med bland fältassistenternas prioriterade områden. 
Rektor har kontaktvägar till flera funktioner på förvaltningen för att 
underlätta samverkan. Stadsdelsförvaltningen har varit i kontakt 
med Östra reals rektor, fastighetsägaren som är SISAB, polisen och 
väktarna som ronderar skolområdet på uppdrag av SISAB. 
Tillsammans med de aktörerna har flera funktioner på förvaltningen 
haft ett samverkansmöte för att få en gemensam lägesbild över 
situationen och lyft de åtgärder som genomförs. Fältassistenterna 
har besökt skolgården vid fler tillfällen och väktare har ronderat på 
platsen, vilket de fortsätter med. Polisen ska se över om de kan 
frigöra resurser för att besöka skolgården vid fler tillfällen. SISAB 
fortsätter med extra bevakning av väktare, har avstämningar med 
Östra reals vaktmästare som stadsdelsförvaltningen tar del av, 
städar samt ser över om det finns förebyggande åtgärder som kan 
genomföras i utemiljön. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1426-3 Svar på skrivelse angående situationen kring 
Östra reals skolgård  

 NI 2024/1426-2 Bilaga 1. Skrivelse angående situationen 
kring Östra reals skolgård 
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§ 11 
Remiss av Motion om att bygga upp klocktornet i 
Hagastaden  
NI 2024/916 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland annat Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd med anledning av en motion av 
Dennis Wedin (M) om att bygga upp klocktornet i Hagastaden. I 
motionen föreslås att kommunfullmäktige beslutar att uppdra till 
berörda nämnder att peka ut en konkret placering i Norra 
Stationsparken för återuppbyggnad av klocktornet och därefter 
genomföra återuppbyggnaden av detsamma inom budgetramen för 
Hagastadenexploateringen. 
  
Förvaltningen anser att det är värdefullt när platsers historia kan 
lyftas fram i stadsutvecklingen. För att möjliggöra en placering av 
klocktornet i Norra Stationsparken krävs att redan utförda delar av 
parken planeras och byggs om, alternativt att östra delen av parken 
planeras och projekteras om. Ska byggnaden anpassas för att 
inrymma någon form av verksamhet skulle dessutom en 
detaljplaneplanändring krävas. En återuppbyggnad kräver också att 
framtida förvaltning av klocktornet fastställs. Hagastaden är byggd 
med en tät stadsmiljö och förvaltningen anser att Norra 
Stationsparken som öppen allmän plats är mycket värdefull för 
boende och besökare i stadsdelen. Skulle parken bebyggas med 
klocktornet skulle andra värdefulla delar av den gå förlorade. 
Förvaltningen anser att vore positivt om det sågs över om 
klocktornet och dess historia kan uppmärksammas och synliggöras 
på annat sätt än genom att det återuppbyggs i Norra Stationsparken. 
 

Yrkanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick (L) och Daniele Fava 
(C) yrkar: 
  

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra: 

  
Hagastaden är ett av Stockholms stads allra största och mest 
komplicerade stadsutvecklingsområden. Det är långa ledtider 
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under olika politiska majoriteter. Norra Stationsparken är 
exempelvis en av Stockholms stads större parksatsningar. 
Parken byggs i etapper, och planeras vara färdigbyggd 2029. 
Återuppbyggnaden av Klocktornet, som var en del av 
stationsbyggnaden i Norra station, skapade ett så stort 
engagemang att Stockholms stad fortfarande har tegelstenarna 
magasinerade. Detta efter beslut som fattades under den M-
ledda majoriteten mandatperioden 2010-2014. 
  
Det senaste politiska beskedet som getts kring Klocktornet är 
från den 3 april 2014. Det var att Klocktornet skulle 
återuppbyggas nära dess ursprungliga plats. Beskedet innebar 
vidare att staden kommer att ansvara för att 
återuppbyggnaden sker och att kostnaden för 
återuppbyggnaden på 11,7 mnkr tas inom ramen för 
Hagastadsexploateringen. 
  
Något annat besked än detta har inte lämnats av politiken, 
oavsett färg på styret. Att klocktornet ska återuppföras i 
enlighet med den inriktning som slogs fast år 2014 är en 
självklarhet för Moderaterna, liksom att stadens förvaltningar 
arbetar enligt den instruktionen så länge som inget annat 
politiskt beslut meddelas. Något aktivt beslut om att ändra 
denna inriktning har vi nämligen inte sett från 
Socialdemokraterna, varken den här mandatperioden eller 
perioden 2014-18. 
  
Därför är exploateringskontorets svar på motionen mycket 
förvånande. För oss är det helt enkelt oacceptabelt att detta 
odemokratiska beslut verkar ha fattats, till synes utan en tanke 
på att tegelstenarna i flera år legat och samlat damm och nu 
fortsätter att kostar skattepengar. Inom ramen för ett av 
kommunfullmäktige fattat beslut borde det naturligtvis också 
ha planerats in som ska hända med teglet. Att det skulle vara 
kostsamt och tidskrävande att återuppbygga Klocktornet ger 
inte kontoret rätt att kringgå kommunfullmäktiges 
demokratiskt fattade beslut. Likaså är det därför 
anmärkningsvärt att klocktornet inte har getts en faktisk 
placering i planeringen av parken.  
  
I den mån det, trots kommunfullmäktiges beslut, inte är 
fysiskt möjligt att återuppbygga klocktornet i Norra 
Stationsparken, så måste berörda nämnder peka ut en 
alternativ placering med koppling till motsvarande historiska 
epok och därefter genomföra återuppbyggnaden inom 
budgetramen för Hagastadenexploateringen. 
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Ersättaryttranden 
Gaby Roseen (KD) ställer sig bakom yrkandet från Petra Gardos Ek 
m.fl. (M), Christina Messick (L) och Daniele Fava (C). 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från Petra 
Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick (L) och Daniele Fava 
(C), och finner att Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick (L) och Daniele Fava 
(C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/916-2 Svar på motion om att bygga upp klocktornet 
i Hagastaden 

 NI 2024/916-1.1 Bilaga 1. Motion om att bygga upp 
klocktornet i Hagastaden 
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§ 12 
Remiss av Motion om permanent boende på husbåtar  
NI 2024/1342 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland annat Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd med anledning av en motion av 
Dennis Wedin (M) om permanent boende på husbåtar. I motionen 
föreslås att kommunfullmäktige tar beslut om att genomföra en 
husbåtssatsning på Norr mälarstrand och att utreda förutsättningarna 
för att möjliggöra fler kajplatser för husbåtar över hela staden. I 
motionen framförs att det idag är komplicerade regler för att bo på 
båt och att det behövs ett gemensamt regelverk för husbåtar. 
  
Stadsdelsförvaltningen menar att en husbåtssatsning kan vara ett 
positivt inslag i våra hamnar runt om i staden. För att en 
husbåtssatsning ska möjliggöras måste dock flera aspekter tas 
hänsyn till som stadens vattenspegel, den fria sikten, allmänhetens 
tillgång och den kommersiella trafikens tillgång till kajplatser. 
Enligt kajstrategin är det många funktioner och intressen som ska 
samsas på en liten yta, därför är det också viktigt att se över 
miljöerna runt stadens hamnar och kajer. Ett gemensamt regelverk 
för husbåtar håller stadsdelsförvaltningen med om är bra att ha. Det 
kan tydliggöra för de som vill bosätta sig på husbåtar men också hur 
staden hanterar detta. 
 

Yrkanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M) yrkar: 
  

1. Att tillstyrka motionen i sin helhet. 
2. Att därutöver anföra: 

  
Vi tackar förvaltningen för svaret på motionen och instämmer 
i synpunkterna om att det även behöver klargöras vilken 
nämnd som ska utöva tillsyn och vidta åtgärder, om reglerna 
kring husbåtsplatserna inte följs. Det får naturligtvis inte råda 
någon oklarhet kring vilken nämnd som ska agera vid 
exempelvis olovligt förankrade båtar med eller utan boende. 
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Samtidigt gäller redan idag alltför komplicerade regler för att 
överhuvudtaget kunna bo på båt. Vi anser därför att det 
behövs ett gemensamt regelverk för husbåtar, bland annat 
gällande huruvida båten ska räknas som en fastighet eller inte. 
Det är också viktigt för Stockholms stad att aktivt bistå och 
underlätta så inte stadens båtliv tungs av komplicerad 
byråkrati. 
  
De flesta av båtarna som idag ligger vid stadens kajer är 
välskötta och till glädje för Stockholm på flera olika sätt. Det 
är en viktig del av Stockholms kulturhistoria, förbättrar 
stadsmiljön och stärker oss som en vattenstad. Det finns 
båtägare som av olika skäl helst skulle vilja bo på sin båt året 
om, med då behövs självklart tillgång till kommunalt vatten 
och avlopp. Just nu pågår ett arbete med att utveckla kajen 
vid Norr Mälarstrand, exempelvis med att bevara och 
utveckla en småbåtshamn, bensinstation, sjömack, restaurang 
och en mindre gästhamn. I samband med detta arbete bör 
Stockholms hamnar dra ut kommunalt vatten och avlopp till 
de båtplatser som ligger längst med sträckan närmast 
stadshuset. 
  
I dagsläget är de 25 kajplatserna på Söder Mälarstrand de 
enda husbåtsplatserna som kommunala bolaget Stockholms 
Hamnar erbjuder. Det måste det bli ändring på. Med 
utgångspunkt i det som Stockholms stad möjliggjorde för i 
början på 2000-talet, borde fler kajplatser för husbåtar 
möjliggöras för runt om i staden. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från Petra 
Gardos Ek m.fl. (M), och finner att Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Petra Gardos Ek m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1342-2 Svar på remiss av motion om permanent 
boende på husbåtar 

 NI 2024/1342-1.1 Bilaga 1. Motion om permanent boende på 
husbåtar 

 

Sida 17 (33)



 
 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-12 

§ 13 
Remiss av Motion om att stärka Stockholm som grön 
kryssningsdestination  
NI 2024/1345 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har av kommunstyrelsen fått en 
motion av Jonas Naddebo (C) på remiss för yttrande senast den 19 
december 2024. Motionen föreslår att Stockholm ska stärka sin roll 
som en hållbar kryssningsdestination. Motionen betonar betydelsen 
av kryssningsfartyg för Stockholms turism och ekonomi, och 
föreslår förbättringar av hamnarnas utseende och tillgänglighet för 
att skapa ett positivt första intryck för besökare. För att minska 
kryssningsfartygens miljöpåverkan föreslås även installation av 
högspänningsanslutningar för landström i Frihamnen. Förvaltningen 
samtycker till motionens intentioner och framhåller Stockholms 
unika vattenområden som en tillgång för hållbar turism. Dock anser 
förvaltningen, liksom i ett tidigare remissvar om stadens kajstrategi, 
att ansvarsfördelning och finansiering för långsiktigt underhåll och 
utveckling av hamnområdena behöver tydliggöras. 
  
Förvaltningen framhåller att stadens hamnområden har stor 
utvecklingspotential. Frihamnen och Värtahamnen ingår i projektet 
Norra Djurgårdsstaden där det planeras för en omfattande 
stadsutveckling med nya bostäder, arbetsplatser och offentliga 
platser, vilket påverkar hur åtgärder kan planeras och prioriteras på 
såväl kort som lång sikt. Stadsdelsnämnden ansvarar i dagsläget inte 
för några ytor inom dessa områden och har därför ingen rådighet i 
frågan. Förvaltningen har inga invändningar mot att frågan utreds 
vidare hos berörda nämnder/bolag. 
 

Yrkanden 
Daniele Fava (C) yrkar: 
  

1. Att bifalla motionen i sin helhet. 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Kryssningstrafiken är av stor betydelse för Stockholms 
ekonomi och skapar viktiga arbetstillfällen inom 
turistnäringen. Genom att förbättra upplevelsen för 
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passagerare som anländer sjövägen, både med reguljär 
färjetrafik och kryssningsfartyg, kan vi stärka Stockholms 
ställning som en attraktiv destination. Detta är särskilt 
angeläget i en tid då marknaden i Östersjön har påverkats av 
pandemin, Rysslands invasion av Ukraina och stigande 
bränslepriser. 
  
Vi välkomnar att förvaltningen uttrycker stöd för motionens 
intentioner och erkänner vikten av en sammanhållen 
utveckling av parker och grönytor i anslutning till 
Masthamnen och Stadsgårdshamnen. Däremot anser vi att 
förvaltningen intar ett alltför passivt förhållningssätt. Att 
enbart hänvisa till andra aktörer är inte tillräckligt – 
stadsdelsnämnden har ett ansvar för att aktivt förbättra 
stadsmiljön där det är möjligt. 
  
Däremot ser vi en stor förbättringspotenial på kortare sikt i 
stadens hamnmiljöer, då exploateringsarbetet på många håll 
ligger långt fram i tiden. För att nämna ett exempel har 
gångstråket mellan Värtaterminalen och Gärdets 
tunnelbanestation utgjorts av ett provisorium med 
sammankopplade gångbroar under snart 10 års tid, eftersom 
stadsutvecklingen i Valparaisoområdet legat på is. Med 
bakgrund av detta uppmanar vi kontoret att i samspel med 
berörda aktörer se över åtgärder som i närtid kan förbättra 
tryggheten och attraktiviteten i Masthamnen, Frihamnen och 
Värtahamnen samt Stadsgården – förslagsvis tydligare 
genomgående skyltning, bättre belysning, tillfälliga grönytor 
eller pop-up aktiviteter. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från 
Daniele Fava (C), och finner att Norra innerstadens stadsdelsnämnd 
beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Daniele Fava (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1345-2 Svar på remiss av motion om att stärka 
Stockholm som grön kryssningsdestination 

 NI 2024/1345-1.1 Bilaga 1. Motion om att stärka Stockholm 
som grön kryssningsdestination  
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§ 14 
Remiss av Motion om förbättrad framkomlighet för 
cyklister på Erik Dahlbergsgatan  
NI 2024/1352 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit en remiss av 
Motion om förbättrad framkomlighet för cyklister på Erik 
Dahlbergsgatan, för yttrande till kommunstyrelsen. Motionen är 
skriven av Per Rosencrantz (M). I motionen beskrivs att det är av 
stor vikt att stockholmarna kan röra sig i staden på ett effektivt, 
säkert och miljövänligt sätt. Ett område där motionären anser att det 
finns potential för förbättring är Erik Dahlbergsgatan. Motionären 
föreslår att trafikkontoret ges i uppdrag att utreda möjligheten att 
anlägga en cykelväg på den sista delen av Erik Dahlbergsgatan, från 
Blanchegatan till Lidingövägen, för att främja trafiksäkerhet och 
förbättra framkomligheten i området. 
  
Ur trafiksäkerhetssynpunkt bedömer förvaltningen att det är bra att 
förbättra möjligheterna att cykla säkert på Erik Dahlbergsgatan. 
Förvaltningen ser att det vore möjligt att förlänga cykelvägen i 
mitten av allén på Erik Dahlbergsgatan under förutsättning att 
rotmiljön för träden samtidigt förbättras. Sett till hur gatunätet ser ut 
på denna plats ser förvaltningen att det vore möjligt att förlänga 
cykelvägen fram till korsningen till Rindögatan, därefter går filerna 
ihop och allén i mitten av gatan upphör. Förvaltningen ser dock 
positivt på att trafikkontoret undersöker vilka möjligheter som finns 
på platsen i syfte att främja trafiksäkerheten. 
 

Yrkanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M) yrkar bifall till motionen. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från Petra 
Gardos Ek m.fl. (M), och finner att Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Reservationer 
Petra Gardos Ek m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1352-2 Svar på remiss av motion om förbättrad 
framkomlighet för cyklister på Erik Dahlbergsgatan 

 NI 2024/1352-1.1 Bilaga 1. Motion om förbättrad 
framkomlighet för cyklister på Erik Dahlbergsgatan 
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§ 15 
Remiss av Motion om utredning och utvärdering av 
investeringar i cykelåtgärder  
NI 2024/1353 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit en remiss av 
Motion om utredning och utvärdering av investeringar i 
cykelåtgärder för yttrande till kommunstyrelsen. Motionen är 
skriven av Anders Lindman (SD). Motionären önskar att staden 
utreder och utvärderar nyttan med genomförda cykelinvesteringar, 
och att innan staden går vidare med ytterligare investeringar 
behöver en kostnads- och nyttoanalys genomföras. I motionen 
föreslås att trafiknämnden ska ges i uppdrag att utreda och utvärdera 
samtliga cykelåtgärder sedan 2018 utifrån en kostnads- och 
nyttoanalys och att trafiknämnden även ges i uppdrag att redovisa 
samtliga kostnader för cykelåtgärder sedan 2018. 
  
Förvaltningen anser att det viktigt att följa upp genomförda 
investeringar, och att avsedd effekt för genomförda åtgärder uppnås. 
Stadens styrsystem beaktar detta. I övrigt anser förvaltningen att 
trafiknämnden själva ska svara för vilken analysmodell som 
används, och i vilken omfattning totala kostnader kan redovisas 
samt vilken effekt olika åtgärder inneburit. 
 

Yrkanden 
Anders Lindman (SD) yrkar: 

  
1. Stadsdelsnämnden tillstyrker motionen. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Sverigedemokraterna anser att de senaste årens 
cykelinvesteringar behöver granskas. Genom en noggrann 
utredning med bl.a. fältstudier önskar vi att trafikkontoret 
utvärderar  nyttan med gjorda investeringar. Har stadens 
miljardinvesteringar i cykelbanor verkligen varit nödvändiga 
för en fungerande cykeltrafik eller skulle samma effekter varit 
möjliga att uppnå till en lägre kostnad. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från 
Anders Lindman (SD), och finner att Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Anders Lindman (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1353-2 Svar på remiss om motion om utredning och 
utvärdering av investeringar i cykelåtgärder 

 NI 2024/1353-1.1 Bilaga 1. Motion om utredning och 
utvärdering av investeringar i cykelåtgärder 
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§ 16 
Remiss av Motion om att avskaffa det generella 
badförbudet i stadens ordningsföreskrifter och anlägga 
fler bad  
NI 2024/1358 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit en remiss av 
motion om att avskaffa det generella badförbudet i stadens 
ordningsföreskrifter och anlägga fler bad, för yttrande till 
kommunstyrelsen senast den 23 december 2024. Motionen är 
skriven av Jonas Naddebo (C). I motionen lyfts närheten till vatten 
som viktig i utvecklingen av Stockholm till en grön, hållbar och 
attraktiv stad för invånare och besökare, men att det finns behov av 
att göra mer för att tillgängliggöra vattnet och identifiera 
outnyttjade badmöjligheter. I motionen föreslås att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att häva det generella badförbudet i 
stadens ordningsföreskrifter samt att, i samråd med berörda 
nämnder och bolag, anlägga nya badstegar och utreda möjligheterna 
för att anlägga nya allmänna badplatser på 23 utpekade platser i 
staden. 
  
Förvaltningen välkomnar att staden arbetar för att möjliggöra fler 
platser för bad i Stockholm. Förvaltningen är positiv till att en 
samordnande funktion som kommunstyrelsen, i samråd med 
berörda nämnder och bolag, utreder nya platser som kan vara 
lämpliga för nya officiella badplatser. En av stadens tillgångar är 
närheten till vatten som bidrar till god luft och närhet till olika 
aktiviteter som bad, sport, friluftsliv och transporter. Precis som 
stadens övriga tillgängliga ytor så ska olika intressen samsas om 
samma yta. Det är inte praktiskt möjligt för staden att utreda 
vattenkvalité och säkerhet längs med alla strandlinjer i Stockholms 
innerstad där det generella badförbudet finns idag. Att häva 
förbudet skulle kunna misstolkas av allmänheten, och signalera att 
det nu är säkert att bada på samtliga platser där förbudet tagits bort. 
Förvaltningen anser därför att det är mer lämpligt att häva 
badförbudet specifikt på de platser där en utredning kring 
lämplighet för bad genomförts och där en ny officiell badplats 
därför kan anläggas. 
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Yrkanden 
Daniele Fava (C) och Christina Messick (L) yrkar: 
  

1. Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att bifalla motionen i sin helhet. 
3. Att därutöver anföra följande: 

  
Centerpartiet har länge jobbat för att göra det fantastiska 
vatten vi har i Stockholm tillgängligt för så många som 
möjligt. Det har bland annat resulterat i en strategi för 
levande kajer, nya bastuflottar och upprustade strandbad. Att 
tillgängliggöra det fantastiska vatten som finns i hela staden 
och identifiera outnyttjade möjligheter är en viktig pusselbit i 
utvecklingen av Stockholm som en grön, hållbar och attraktiv 
stad för invånare och besökare. 
  
Det är olyckligt att förvaltningen väljer att fokusera på olika 
hinder istället för att se vilken potential detta skulle kunna ha 
på Norra Innerstadens folkliv och därför arbete för att 
undanröja de hindren och möjliggöra mer bad. Det behövs 
bara en vilja. Det pågår ett arbete med att avskaffa 
badförbudet på tre platser (men inget av dessa i Norra 
innerstaden). Det är ett litet steg i rätt riktning. Centerpartiet 
går dock betydligt längre och har identifierat hela 23 platser i 
Stockholm som gör sig bra för nya badplatser. 
  
Förutom det allmänna badförbudet så borde mer arbete göras 
för att göra våra kajmiljöer säkrare och samtidigt möjliggöra 
för fler badställen, därför borde staden satsa på att få på plats 
fler badstegar. Centerpartiet har identifierat att det borde gå 
att få minst 175 stycken fler badstegar få plats, bland annat 
Ekhagen, Brunnsviken, Husarviken och vid Källhagen inom 
stadsdelen Norra innerstaden). 
  
Vi tror och hoppas att staden kan göra ännu mer för att 
tillvara de outnyttjade badmöjligheter som finns i Stockholm. 
Centerpartiet anser därför att det är hög tid att häva det 
generella badförbudet, att öppna fler badplatser och få 
badstegarna på plats för att bättre tillgängliggöra Stockholms 
vatten. 
  

Ersättaryttranden 
Gaby Roseen (KD) ställer sig bakom yrkandet från Daniele Fava 
(C) och Christina Messick (L). 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från 
Daniele Fava (C) och Christina Messick (L), och finner att Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Daniele Fava (C) och Christina Messick (L) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1358-2 Svar på remiss av motion om att avskaffa 
det generella badförbudet i stadens ordningsföreskrifter och 
anlägga fler bad 

 NI 2024/1358-1.1 Bilaga 1. Motion om att avskaffa det 
generella badförbudet i stadens ordningsföreskrifter och 
anlägga fler bad 
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§ 17 
Ekonomiska månadsrapporter år 2024  
NI 2024/5 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner, överskott 
om 65,3 mnkr. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/5-16 Månadsrapport per november 2024 
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§ 18 
Anmälan av delegerade beslut år 2024  
NI 2024/6 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av Norra innerstadens delegationsbeslut för perioden 
2024-11-07 till och med 2024-11-27. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/6-25 Norra innerstadens delegationsbeslut för 
perioden 2024-11-07 - 2024-11-27 
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§ 19 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar år 2024  
NI 2024/7 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 
redovisningen och lägga den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av Norra innerstadens postlista för perioden 2024-11-07 
till och med 2024-11-27. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/7-21 Norra innerstadens postlista för perioden 2024-
11-07 - 2024-11-27 

 

Sida 29 (33)



 
 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-12 

§ 20 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens 
stadsdelsnämnds pensionärsråd år 2024  
NI 2024/8 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inget protokoll föreligger. 
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§ 21 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens och 
Kungsholmens stadsdelsnämnders råd för 
funktionshinderfrågor år 2024  
NI 2024/9 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av rådets protokoll från sammanträdet den 4 december 
2024. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/9-25 Protokoll från sammanträdet den 4 december 
2024 

 NI 2024/9-26 Bilaga 1. Mötesplanering år 2025 
 NI 2024/9-27 Bilaga 2. Balanslista 
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§ 22 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens 
förvaltningsgrupp år 2024  
NI 2024/11 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av förvaltningsgruppens protokoll från mötet den 4 
december 2024. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/11-37 Förvaltningsgruppens protokoll från mötet 
2024-12-04 

 NI 2024/11-38 Bilaga 1. Företagshälsovård och krisstöd 
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Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-12 

§ 23 
Övrigt  

Sammanfattning av ärendet  
Inga övriga frågor föreligger. 
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